

Tel 電話: (852) 3844 3111 Fax 傳真: (852) 3705 3361

Website 網址: https://www.pori.hk

Address 地址: 3rd Floor, SPA Centre, 53-55 Lockhart Road, Wanchai, Hong Kong

香港灣仔駱克道 53-55 號恆澤商業大廈 3 樓

### 採訪邀請

## 香港民研公布「我們香港人」,其「特殊項目」調查結果 以及「區選覓途」計劃

香港民意研究所之香港民意研究計劃 (香港民研) 將於<u>明天 (11月22日)</u> 舉行發布會, 發放「我們香港人 We Hongkongers」最新滾動民調,以及首輪「特殊項目」的結果, 題目包括:

### 「我們香港人」部分

- o Q1:社會暴力不斷升級,你認為特區政府需要負上幾大責任?
- o Q2:社會暴力不斷升級,你認為警方需要負上幾大責任?
- o Q3:社會暴力不斷升級,你認為示威者需要負上幾大責任?
- o Q4:《逃犯條例》修訂風波已經持續五個月。如果可以重頭開始的話,你會希望這場風波有發生還是沒有發生?

### 「我們香港人特殊項目」部分

- o Q1:你而家對特區政府嘅信任程度有幾高呢?
- o Q2:你而家對中央政府嘅信任程度有幾高呢?
- o Q3:你而家對警方嘅信任程度有幾高呢?
- o Q4:你滿唔滿意中央政府而家喺香港落實一國兩制嘅做法呢?
- o Q5:你同唔同意,喺香港參與抗議活動,一定要堅持和平非暴力原則呢?
- o Q6:你同唔同意,當大型和平示威都未能令政府回應時,示威者有激烈行動係可以理解嘅呢?
- 。 Q7:「示威者使用過份武力」,你同唔同意呢個講法?
- o Q8:「警察使用過份武力」,你同唔同意呢個講法?
- o Q9:近日不同政見人士不時發生衝突,你較為認同示威者以下邊一種做法 1.示威者不應該向他人動武,應交由警方處理、2.示威者可以自衛,但只限於制服對方,定係 3.示威者可以武力還擊對方?
- o Q10:有市民發起不合作運動,例如堵塞交通、罷工等,藉此促使政府回應訴求。 你有幾接受呢啲不合作運動呢?

另外,區議會選舉將於 11 月 24 日舉行,香港民研聯同學者將推行「**區選覓途 DE Way Out**」計劃,以網上民調方式收集市民對區議會選舉及香港前途的意見,為紛亂的社會尋找出路。



Tel 電話: (852) 3844 3111 Fax 傳真: (852) 3705 3361

Website 網址: https://www.pori.hk

Address 地址: 3rd Floor, SPA Centre, 53-55 Lockhart Road, Wanchai, Hong Kong

香港灣仔駱克道 53-55 號恆澤商業大廈 3 樓

發布會第一部分會先發放最新調查結果,並由「我們香港人」計劃名譽總監評論。於 第二部分,「區選覓途」計劃督導委員會成員會講解計劃內容,詳情如下:

日期: 2019年11月22日(星期五)

時間: 下午2時30分

地點: 灣仔駱克道 53-55 號恆澤商業大廈 3 樓 # 講者: 「我們香港人」及 其「特殊項目」 部分

> 香港民研「我們香港人」計劃名譽總監 梁啟智 香港民研「我們香港人」計劃名譽總監 黃偉國 香港民意研究所數據科學經理 戴捷輝

「區選覓途」部分

香港民意研究所主席及行政總裁 香港理工大學應用社會科學系助理教授 香港浸會大學政治及國際關係學系副教授 陳家洛

查詢:請致電 3844 3111 聯絡李小姐或彭小姐。

2019年11月21日

# 由於本大廈地下正進行翻新工程,正門出口現已關閉,請按門口指示經後門進入大廈,不便之處,敬請原諒。



Tel 電話: (852) 3844 3111 Fax 傳真: (852) 3705 3361

Website 網址: https://www.pori.hk

Address 地址: 3rd Floor, SPA Centre, 53-55 Lockhart Road, Wanchai, Hong Kong

香港灣仔駱克道 53-55 號恆澤商業大廈 3 樓

### **Press Invitation**

# HKPOP releases "We Hongkongers" and its "Special Module" survey results and launches "DE Way Out" project

Hong Kong Public Opinion Program (HKPOP) under the Hong Kong Public Opinion Research Institute (HKPORI) will hold a press conference **tomorrow (November 22)**, where HKPOP will announce the latest results of "We Hongkongers 我們香港人" rolling survey and its first round "Special Module" survey:

#### "We Hongkongers"

- Q1: Violence continues to escalate in the society. To what extent do you think the SAR Government need to bear the responsibility?
- Q2: Violence continues to escalate in the society. To what extent do you think the Police Force need to bear the responsibility?
- Q3: Violence continues to escalate in the society. To what extent do you think the protesters need to bear the responsibility?
- Q4: The anti-extradition law protests have already lasted for five months. If we could start over again, would you wish that the protests happened or had not happened?

#### "Special Module of We Hongkongers" survey

- Q1: How much is your trust in the SAR government?
- Q2: How much is your trust in the Central government?
- Q3: How much is your trust in the Police Force?
- Q4: Are you satisfied with the central government in handling the implementation of the "one country, two systems" in Hong Kong?
- Q5: Do you agree that when participating in protests in Hong Kong, one must adhere to the principle of peace and non-violence?
- Q6: Do you agree that when the government fails to respond to large-scale peaceful demonstrations, it is understandable for demonstrators to use more fierce actions?
- Q7: Do you agree that "protestors have used excessive force"?
- Q8: Do you agree that "the police have used excessive force"?
- Q9: Do you agree that "Demonstrators have used excessive force"?
- Q9: Recently, conflicts occur between people with different political views. Which of the following regarding the protestors do you tend to agree with 1. protestors should not use violence against others and should let the police handle, 2. protestors can defend themselves, but only for stopping each other, or 3. protestors can fight back against each other with violence?
- Q10: Some citizens have initiated non-cooperative movements, such as traffic jams and strikes, to make the government respond to demands. How much do you accept these non-cooperative movements?

Meanwhile, in view of the District Council elections on November 24, HKPORI and scholars will implement a project called "DE Way Out 區選覓途", which aims to find a way out for the chaotic society by collecting public opinions on the District Council elections and Hong Kong's future via online surveys.



Tel 電話: (852) 3844 3111 Fax 傳真: (852) 3705 3361

Website 網址: https://www.pori.hk

Address 地址: 3rd Floor, SPA Centre, 53-55 Lockhart Road, Wanchai, Hong Kong

香港灣仔駱克道 53-55 號恆澤商業大廈 3 樓

In the first part of press conference, latest survey results will be released and honorary commentators will interpret the results. In the second part, members of "DE Way Out" steering group will explain the project, details as follows:

Date: November 22, 2019 (Friday)

Time: 2:30pm

Venue: 3rd Floor, SPA Centre, 53-55 Lockhart Road, Wanchai \*
Speakers: "We Hongkongers" and its "Special Module" surveys

Leung Kai Chi Honorary Director, "We Hongkongers", HKPORI Honorary Director, "We Hongkongers", HKPORI

Edward Tai Data Science Manager, Hong Kong Public Opinion Research Institute

"DE Way Out"

Robert Chung
Chung Kim-wah
Kenneth Chan
President and CEO, Hong Kong Public Opinion Research Institute
Chung Kim-wah
Assistant Professor, Department of Applied Social Sciences, PolyU
Associate Professor, Department of Government and International

Studies, HKBU

For any enquiries, please contact Miss Lee or Miss Pang at 3844 3111.

November 21, 2019

# The front entrance at ground floor of SPA Centre has been closed due to maintenance works. Please follow the instructions posted at the entrance to enter the building via the rear entry. We are sorry for any inconvenience caused.